



MEDIA CONTACT

Amber Lenore Weaver

Public Information Coordinator - City Manager's Office

(707) 961 2823 ext 109

aweaver@fortbragg.com

PRESS RELEASE FOR IMMEDIATE RELEASE

City of Fort Bragg Awarded \$10.3 million to Build Municipal Broadband, Unlocking New Opportunities for Economic Growth and Closing the Digital Divide

September 30, 2024; Fort Bragg, CA - The impacts of the COVID-19 pandemic revealed the vulnerability of households without access to affordable and reliable internet – from the ability to access telehealth services, to remote learning and remote working opportunities, participating in virtual events, or having access to modern business markets.

In response to this national issue, the federal and state government made historical investments to close the digital divide, and ensure equitable access to the opportunities that internet connectivity affords. The City also stepped up by dedicating staff resources to gain a better understanding of how the City might assist with improving our community's access to this critical infrastructure.

With the leadership of the Broadband Ad-Hoc Committee, City Council adopted the Fort Bragg Digital Infrastructure Plan in 2021, which included a high level network design, cost estimates, operational readiness analysis, pro-forma Profit and Loss, as well as considerations related to on-going service and support.

The City then applied for, and was awarded, grant funds from the California Public Utilities Commission (CPUC) to bring these desktop designs to construction level detail. We now have engineered construction plans, business model, operations plan, and marketing strategy in place for a Fiber-to-the-Premise (FTTP) network that would offer every premise within city limits access to reliable and affordable gigabit speeds via underground fiber and conduit.

It is with great excitement we announce that the CPUC has awarded the City of Fort Bragg \$10.3 million dollars in Federal Funding Account (FFA) grant program funds for construction! This announcement solidifies the City's commitment to create a public broadband utility that will serve the community; facilitate future technological advancements, and supporting long-term growth.

City Manager Isaac Whippy said "I would like to thank the Fort Bragg City Council for their forward-thinking vision in driving economic development and broadband infrastructure. Your commitment to this project will have a lasting impact on Fort Bragg's growth and future opportunities. I also commend Sarah McCormick and City staff for their hard work and dedication in securing the funding necessary to bring this transformative initiative to life. This initiative will play a vital role in closing the digital divide and ensuring equitable access to high-speed internet for our entire community - it's incredibly exciting!"

The total cost for the municipal broadband project is estimated at \$14.6 million, leaving a funding gap of \$4.3 million. Representative Huffman has selected this project for \$1 million in FY-2025 Congressional directed spending. If approved through the appropriations process, this funding will reduce the gap to \$3.3 million, for which City Staff are actively pursuing additional funding opportunities

Stay informed on this important initiative by signing up for "Notify Me" e-notifications: Economic Development on the City's website: <https://www.city.fortbragg.com/about-us/enotification>



(707) 961 2823



www.city.fortbragg.com



416 N. Franklin Street,
Fort Bragg, CA 95437



CONTACTO PARA MEDIOS

Amber Lenore Weaver

Coordinador de Información Pública - Oficina del
Administrador de la Ciudad

(707) 961 2823 ext 109 aweaver@fortbragg.com

COMUNICADO DE PRENSA

PARA PUBLICACIÓN INMEDIATA

La ciudad de Fort Bragg recibió \$10.3 millones para construir banda ancha municipal, desbloqueando nuevas oportunidades para el crecimiento económico y cerrando la brecha digital

30 de septiembre de 2024; Fort Bragg, CA - Los impactos de la pandemia de COVID-19 revelaron la vulnerabilidad de los hogares sin acceso a internet asequible y confiable, desde la capacidad de acceder a servicios de telemedicina, hasta oportunidades de aprendizaje y trabajo remotos, participación en eventos virtuales o acceso a mercados comerciales modernos.

En respuesta a este problema nacional, el gobierno federal y estatal realizaron inversiones históricas para cerrar la brecha digital y garantizar un acceso equitativo a las oportunidades que ofrece la conectividad a internet. La ciudad también dio un paso adelante al dedicar recursos de personal para comprender mejor cómo la ciudad podría ayudar a mejorar el acceso de nuestra comunidad a esta infraestructura fundamental.

Con el liderazgo del Comité Ad Hoc de Banda Ancha, el Ayuntamiento adoptó el Plan de Infraestructura Digital de Fort Bragg en 2021, que incluía un diseño de red de alto nivel, estimaciones de costos, análisis de preparación operativa, ganancias y pérdidas proforma, así como consideraciones relacionadas con el servicio y soporte continuos.

La ciudad solicitó fondos de subvención de la Comisión de Servicios Públicos de California (CPUC) y los recibió para llevar estos diseños de escritorio a un nivel de detalle de construcción. Ahora contamos con planes de construcción, un modelo de negocios, un plan de operaciones y una estrategia de marketing diseñados para una red de fibra hasta el hogar (FTTP) que ofrecería a todos los hogares dentro de los límites de la ciudad acceso a velocidades de gigabit confiables y asequibles a través de fibra y conductos subterráneos.

Con gran entusiasmo anunciamos que la CPUC ha otorgado a la ciudad de Fort Bragg \$10.3 millones de dólares en fondos del programa de subvenciones de la Cuenta de Financiamiento Federal (FFA) para la construcción. Este anuncio consolida el compromiso de la ciudad de crear un servicio público de banda ancha que sirva a la comunidad, facilite los avances tecnológicos futuros y respalde el crecimiento a largo plazo.

El administrador de la ciudad, Isaac Whippy, dijo: "Me gustaría agradecer al Ayuntamiento de Fort Bragg por su visión de futuro para impulsar el desarrollo económico y la infraestructura de banda ancha. Su compromiso con este proyecto tendrá un impacto duradero en el crecimiento de Fort Bragg y las oportunidades futuras. También felicito a Sarah McCormick y al personal de la ciudad por su arduo trabajo y dedicación para asegurar la financiación necesaria para hacer realidad esta iniciativa transformadora. "Esta iniciativa desempeñará un papel fundamental a la hora de cerrar la brecha digital y garantizar un acceso equitativo a internet de alta velocidad para toda nuestra comunidad. ¡Es increíblemente emocionante!"

El costo total del proyecto de banda ancha municipal se estima en \$14.6 millones, lo que deja un déficit de financiación de \$4.3 millones. El representante Huffman ha seleccionado este proyecto para un gasto dirigido por el Congreso de \$1 millón para el año fiscal 2025. Si se aprueba a través del proceso de asignaciones, este financiamiento reducirá el déficit a \$3.3 millones, para lo cual el personal de la ciudad está buscando activamente oportunidades de financiación adicionales. Manténgase informado sobre esta importante iniciativa suscribiéndose a las notificaciones electrónicas "Notificarme": Desarrollo económico en el sitio web de la ciudad: <https://www.city.fortbragg.com/about-us/enotification>



(707) 961 2823



www.city.fortbragg.com



416 N. Franklin Street,
Fort Bragg, CA 95437